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Nawiązując do Państwa odpowie dzi z 20 sierpnia Ż0l9 r.1 na wystąpienie genera|ne

Rzecznika Praw Dzięcka z 19 lipca 2019 r.2 w sprawie świadczenia niepieniężnego w postaci

specjalistycznych usług opiekuńczych, uprzejmie proszę o udzielanie informacji
w następującym zakresie:

l ' Czy resort _ w ramach swoich kompetencji _ mógłby podjąó działania mające na celu

upowszechnienie w gminach wiedzy doĘczącej zapewnienia prawidłowej realizacji
wniosków o specjalistyczne usfugi opiekuńcze? Zagadnienie dotyczy sytuacji,

w której:

a) gmina odmawia dziecku z niepełnosprawnością przyznania specjalistycznych

usług opiekuńczych (mimo spełnienia ustawowych przesłanek), wskazuj ąc na

brak środków finansowych na ten cel. Przy czym jak juŻ wskazano w poprzednim

piśmie (co równiez podkreślił resort) gmina (oPS) ma obowiązek w zakesie
swoich zadań własnych organizowac i świadczyć specjalistyczne usługi

opiekuńcze3;

b) gmina odmawia dziecku z niepełnosprawnością przyznania ww. usług'

wskazując, Że rodzina przekroczyła kryterium dochodowea.

' DPS-V 073.40 2019 Ww
Ż Zss.422.3'2019'sK] oczywistym jest, że ze względu na dyscyplinę finansów publicznych nie zawsze jest mozliwe świadczenie tych usług
w wymiarze zaleconym przez lekarza, co nie nalei utoŹsamiac z odmówą przyznania świadczenta w ogóle'a Samo przekroczenie przez daną rodzinę kryterium dochodowego nie móże stanowic odmowy przez gminę prry_znaniaspec1alistycznych
usług opiekuńczych'
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2. Czy resort _ w ramach swoich kompetencji _ mógłby podjąć się rozpowszechnienia

informacji o dostępie do tego rodzaju świadczenia niepienięznego, zwłaszcza

w obszarach wiejskich i maĘch miasteczkach.

3. Czy resort _ jako dysponent określonej części budzetu państwa _ rozwaŻazwiększenie

dotacji na rea|izację specjalistycznych usfug opiekuńczych dla dzieci
z niepełnosprawnością zwłaszcza dla grup zagroŻonych wykluczeniem społec znym.

DziaŁając napodstawieart. l0ust. 1pktzwZw.zart'lOaust. l i3 ustawy zdnia
6 sĘcznia 2000 r. o Rzeczniku Praw Dziecka (Dz. U. z ŻOl7 r. poz. 9Ż2, z późn. zm.),

uprzejmie proszę Panią Minister o ponown ą ana|izę przedstawionego zagadnienia

i rozwaŻenię zasadności podjęcia działań, mających na celu zapewnienie dzieciom
z niepełnosprawnością jeszcze Szerszego dostępu do specjaIistycznych usług opiekuńczych'

Wskazuję jednocześnie, Że w zakresie upowszechniania wiedzy i informacji istnieje

m oŻ l i wość przeprowad zenia kampan i i wspó ln ie z Rze czni ki em Praw Dzi ecka.
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